
1 

 

Protokół nr LXV/24 z sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 27 marca 2024 r. 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum. 

Obrady LXV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji otworzył o godz. 1300 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego Paweł Sadza. Następnie powitał 

wszystkich radnych (zał. nr 1 do prot.  – lista obecności radnych), kierowników, 

dyrektorów, naczelników, Komendanta Powiatowego Policji w Pszczynie oraz 

wszystkich, którzy oglądają relację z dzisiejszej sesji na dostępnych im źródłach(zał. 

nr 2 do prot. – lista obecności gości). Przekazał, że jest, to ostatnia sesja przed 

wyborami samorządowymi i jeśli nic się nie wydarzy przedostatnia w tej kadencji.  

Dodał, że kolejna sesja planowana jest na 24 kwietnia br. Zwrócił uwagę, że obecna 

kadencja, jest najdłuższą w historii samorządu, gdzie radni mają przyjemność 

współpracować razem od 5,5 roku. Kolejno poinformował, iż zgodnie z par. 18 ust. 2a 

Statutu Powiatu obrady Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Z kolei przebieg sesji zostanie zarejestrowany na karcie 

CF (compact flash), nagranie to stanowić będzie załącznik do protokołu. Kolejno 

poinformował również, iż obrady odbywać się będą zgodnie z klauzulą informacyjną 

dotyczącą obowiązku informacyjnego RODO w sprawie nagrywania przebiegu sesji 

Rady Powiatu Pszczyńskiego. Kontynuując poprosił radnych o potwierdzenie swojej 

obecności na oprogramowaniu Esesja. Następnie przekazał, że ustawowy skład Rady 

wynosi 23 radnych i na podstawie potwierdzeń uczestnictwa, w sesji uczestniczy 23 

radnych. 

Obecni w chwili rozpoczęcia obrad: 

1. Andrzej Babiński 

2. Barbara Bandoła 

3. Roman Bańczyk 

4. Bogumiła Boba 

5. Damian Cieszewski 

6. Helena Gąska 

7. Zdzisław Goik 

8. Zdzisław Grygier 

9. Danuta Kocurek 

10. Wojciech Lala 

11. Waldemar Lipus 

12. Marek Lucjan 

13. Aleksander Malcher 
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14. Janusz Orlik 

15. Józef Pabin 

16. Michał Pudełko 

17. Stefan Ryt 

18. Paweł Sadza 

19. Krzysztof Spyra 

20. Krystian Szostak 

21. Marian Szwarc 

22. Grzegorz Wanot 

23. Alojzy Wojciech 

Przewodniczący Rady przekazał, że liczba ta stanowi kworum, co umożliwia 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie przekazał, że wszyscy radni 

otrzymali porządek obrad (zał. nr 3 do prot.), w związku z tym zapytał, czy ktoś 

z radnych, bądź Zarządu zgłasza jego uzupełnienie? Kolejno poinformował, że w dniu 

dzisiejszym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zwróciła się z wnioskiem 

o wprowadzenie do porządku obrad sesji dodatkowego projektu uchwały, 

dot. przekazania Wojewodzie Śląskiemu do rozpatrzenia skargi, która wpłynęła 

do Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 26 marca 2024 r. (Druk Nr 13). Następnie 

wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady, zarządził 

3 minutową przerwę w obradach, celem wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały  

do oprogramowania Esesja. 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne  

wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu Pszczyńskiego  

o uzupełnienie porządku obrad poprzez dodanie w pkt 5 ppkt 13, tj. projektu 

uchwały w sprawie przekazania Wojewodzie Śląskiemu do rozpatrzenia skargi, 

która wpłynęła do Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 26 marca 2024 r.  

(Druk Nr 13) (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 23 radnych)  

(zał. nr 4 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania porządek obrad został 

uzupełniony o dodatkowy projekt uchwały.  
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Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne przyjęcie porządku 

obrad ze zmianą (podczas głosowania zdalnego obecnych było 23 radnych)  

(zał. nr 5 do prot.).  

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, porządek obrad został 

przyjęty przez Wysoką Radę pozytywnie jednogłośnie. 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28 lutego 2024 r. 

Prowadzący obrady przystąpił do realizacji punktu 2 porządku obrad, tj. przyjęcia 

protokołu z LXIV sesji Rady z dnia 28 lutego 2024 r. Poinformował, że do dnia 

dzisiejszej sesji, nikt z radnych nie złożył wniosku o dokonanie zmian w zapisie 

protokołu wyłożonego do wglądu. W związku z powyższym zapytał radnych, czy ktoś 

chciałby, to uczynić w dniu dzisiejszym? Przypomniał, że zgodnie z par. 11, ust.1a 

Statutu Powiatu głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych, czyli za pomocą tabletów. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie imienne,  

projekt protokołu z LXIV sesji Rady Powiatu (podczas głosowania na sali obrad 

obecnych było 23 radnych, jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu)  

(zał. nr 6 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 1 głos 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, powyższy protokół został 

przyjęty pozytywnie większością głosów przez Wysoką Radę. 

Ad. 3. Uhonorowanie Siatkarek UKS Centrum Pszczyna za zdobycie I miejsca 

w Mistrzostwach Województwa Śląskiego w piłce siatkowej kobiet I Liga Śląska. 

Przewodniczący Rady przekazał, że trzeci punkt porządku obrad dotyczy 

uhonorowania znaczących sukcesów siatkarek, sportowców z Powiatu Pszczyńskiego. 
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P. Starosta zapoznała radnych z osiągnieciem Siatkarek  UKS  Centrum  Pszczyna,  

zgodnie z załącznikiem nr 7 do protokołu, po czym wraz z Przewodniczącym Rady 

dokonała wręczenia nagrody. 

Dyrektor Powiatowego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pszczynie Maciej Stieber 

podziękował Radzie Powiatu Pszczyńskiego, wszystkim radnym bez wyjątku,  

Zarządowi Powiatu, p. Staroście za to, że zawsze mogą liczyć na ich wsparcie i za to,  

że dzięki temu mogą rozwijać młode talenty takie, jak obecna na sesji siatkarka. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w logotypie Powiatowego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji w Pszczynie jest hasło „Ośrodek możliwości w przestrzeni aktywności”, 

co cechuje wszystkich pracowników Powiatowego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Pszczynie i wszystkich zawodników, którzy mają przyjemność korzystać z tego 

obiektu. 

Wiceprzewodniczący Rady, jako sympatyk dyscypliny podziękował Dyrektorowi 

Powiatowego Ośrodka Sportu i Rekreacji, który przed paroma laty rozpoczął szkolenie 

dzieci w kierunku siatkówki od podstaw. Dodał, że Powiat miał swego czasu zespół,  

który grał w pierwszej lidze, ale nie było nas na niego stać. Przekazał, że były,  

to zawodniczki wykształcone poza naszym środowiskiem, zaś u nas grały prawie 

półzawodowo. Dodał, że obecnie mamy nasz narybek i w przewadze są, to dzieci z 

naszego Powiatu jeszcze w wieku juniorskim i zespół budowany jest od podstaw,  

tak jak to powinno wyglądać w sporcie szkolnym i młodzieżowym, a potem 

zawodowym. Kolejno na ręce Dyrektora złożył podziękowania za decyzję sprzed paru 

lat. 

Ad. 4 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 4 porządku obrad dotyczy 

sprawozdania Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym, po czym poprosił 

Starostę o jego przedstawienie.  

P. Starosta przedstawiła sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu Pszczyńskiego  

w okresie od dnia 28 lutego do dnia 26 marca 2024 r. (zał. nr 8 do prot.). Poza treścią 

sprawozdania dodała, że jak zwykle do sprawozdania, w materiałach na sesję 

dołączona została informacja o aktualnym stanie bezrobocia, czyli analiza pod kątem 

rynku pracy. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza jakieś zapytania  

do ww. sprawozdania? 

Radny Aleksander Malcher przekazał, że ze sprawozdania wynika, iż w związku  

z aktualizacją Wojewódzkiego Planu Działania Systemu Państwowe Ratownictwo 

Medyczne rodzaj zespołów pozostaje bez zmian. Dodał, że wielokrotnie próbowano 

zmienić na terenie Powiatu Pszczyńskiego zespół specjalistyczny, to znaczy 

z lekarzem na podstawowy. W związku z powyższym zapytał, czy zostało, 

to utrzymane? 

P. Starosta odpowiedziała twierdząco. Dodała, że Zarząd Powiatu również jest 

zadowolony z uwzględnienia wniosku przez Ministra i utrzymania  zespołu 

specjalistycznego, stąd pozytywna opinia.  

Radny Aleksander Malcher podziękował przedmówczyni. 

Przewodniczący Rady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął ten 

punkt porządku obrad.  

Ad. 5 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał. 

Przewodniczący Rady przekazał, że punkt piąty porządku obrad dotyczy rozpatrzenia 

projektów uchwał Rady Powiatu oraz ich podjęcia.  

Ad. 5.1) 

Prowadzący obrady przekazał, iż pierwszy projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Pszczyńskim na lata 2024-2030, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez 

jedną Komisję Stałą Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Pszczyńskim na lata 2024-2030 i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 23 radnych) (zał. nr 10 do prot.). 

  



6 

 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/508/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przyjęcia Powiatowej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Powiecie Pszczyńskim na lata 2024-2030, została 

przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 11 do prot.). 

Ad. 5.2) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez 

jedną Komisję Stałą Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej i poddał go pod głosowanie imienne  

(podczas głosowania na sali obrad obecnych było 23 radnych)(zał. nr 12 

do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/509/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej,  

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 13 do prot.). 

Ad. 5.3) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
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treningowych, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe 

Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i poddał 

go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 

23 radnych) (zał. nr 15 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXV/510/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  

za pobyt w mieszkaniach treningowych, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

przez Radę Powiatu (zał. nr 16 do prot.). 

Ad. 5.4) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy wystąpienia  

z apelem dotyczącym finansowania działalności Szpitala Joannitas w Pszczynie 

samorządowej spółki z o. o. w restrukturyzacji, po czym poprosił o przedstawienie 

opinii przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 17 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 
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Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Zdzisław Grygier w odniesieniu do projektu uchwały przekazał, że ostatnio 

słyszeliśmy, że ma być inaczej liczona składka zdrowotna i dochody, jeśli chodzi 

o NFZ mają obniżyć się o 5.000.000.000 zł, o czym dowiedział się z medialnych 

doniesień. W związku z powyższym wyraził nadzieję, że apel Rady Powiatu zostanie 

wysłuchany i wysiłki Powiatu związane z restrukturyzacją Szpitala nie pójdą na marne.  

Wyraził nadzieję, że zostanie to uzupełnione z innych środków. Dodał, że 

jednocześnie chciał podziękować personelowi Szpitala, bowiem w poniedziałek miał 

okazję być z bliską osobą na pogotowiu w nagłej sytuacji. Przekazał, że jest pod 

wrażeniem obsługi, jaka ich tam spotkała. Dodał, że nikt tam jego nie rozpoznał, 

bowiem nie był tam jako radny, natomiast przez kilka godzin pobytu był pod 

wrażeniem, bowiem mógł  obserwować, jak Szpital działa i we fragmencie, który 

widział, nie ustępujemy Szpitalowi w Leśnej Górze z pewnego serialu. Kolejno 

podziękował imiennie jednej osobie, którą miał okazję poznać, mianowicie lekarzowi 

pochodzącemu z Białorusi, który akurat był na zmianie, który cierpliwie i wyczerpująco 

przekazywał informacje o chorym. Dodał, że osobiście był pod wrażeniem, jak i osoby, 

które tam z nim były. 

Przewodniczący Rady przekazał żartobliwie, że z pewnością w Szpitalu poznali 

przedmówcę, ale zachowali się profesjonalnie i nie dali tego poznać. Dodał, że każdy  

ma być traktowany w ten sam sposób w Szpitalu i o to w tym chodzi. 

Radna Bogumiła Maria Boba przekazała, że z radością słucha, że ludzie coraz 

bardziej chwalą Szpital w Pszczynie. Dodała, że kiedy osobiście do niego przychodzi 

mniej więcej dwa razy w miesiącu, przyjmując pacjentów w poradni ortopedycznej, 

nieraz chodzi po oddziałach, ciesząc się, że wreszcie z powrotem wraca do dawnej 

formy. Zwróciła uwagę, że bez żadnego jej pytania, ani podpuszczania, załoga sama 

przychodzi i chwali p. Dyrektor. Przekazała, że chyba lepiej być nie może. Dodała, 

że na całe szczęście mamy z powrotem oddział udarowy, co jest w tej chwili 

niesłychanie ważne, bowiem coraz więcej jest starszych osób i jest mnóstwo zaburzeń 

naczyniowych po COVIDzie. Zwróciła uwagę, że jest, to niesłychanie istotne dla 

naszego terenu, że nie musimy szukać dla pacjentów miejsca w Bielsku-Białej, gdzie 

niestety zamknięto dwie neurologie, więc sytuacja jest tragiczna. Dodała, że w całym 

Bielsku-Białej zamknięto pięć oddziałów, tj. kardiologię, dwie neurologie, chirurgię 

i internę z powodu braku lekarzy, więc powinniśmy cieszyć się, że mamy swój oddział.  
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Przewodniczący Rady przekazał, że natknęła jego refleksja. Mianowicie bardzo 

dobrze pamięta i znacząca część z radnych również dyskusje na temat Szpitala, 

podczas których rzadko zdarzało się, żeby płynęły takie dobre słowa. Kolejno złożył 

wyrazy uznania dla p. Starosty, Zarządu Powiatu, Dyrekcji Szpitala i wszystkich 

pracowników Szpitala za fenomenalną pracę. Dodał, że 10 lat temu prowadzona była 

dyskusja, co zrobić, żeby zmusić dzierżawcę do normalnego traktowania personelu 

i pacjentów, dziś prowadzona jest rozmowa o tym, że cieszymy się z takiego 

funkcjonowania Szpitala, co jest nieprawdopodobne, za co należą się dla wszystkich 

ukłony. Kolejno wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt 

uchwały w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym finansowania działalności 

Szpitala Joannitas w Pszczynie samorządowej spółki z o. o. w restrukturyzacji 

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 23 radnych)(zał. nr 18 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/511/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym finansowania 

działalności Szpitala Joannitas w Pszczynie samorządowej spółki z o. o.  

w restrukturyzacji, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu  

(zał. nr 19 do prot.). 

Ad. 5.5) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmiany Uchwały  

Nr XIX/153/16 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 22 czerwca 2016 r.  

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 

Pszczyńskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Pszczyński 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, po czym poprosił  

o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r.  (zał. nr 14 do prot.). 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 17 

do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr XIX/153/16 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 22 czerwca 2016 r.  

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 

Pszczyńskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Pszczyński 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków i poddał go pod 

głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 

23 radnych) (zał. nr 20 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/512/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/153/16 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 22 czerwca 2016 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Powiatu Pszczyńskiego, których właścicielem  

lub zarządzającym jest Powiat Pszczyński oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu  

(zał. nr 21 do prot.). 

Ad. 5.6) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Goczałkowice-Zdrój do przedsięwzięć polegających  

na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy 

Goczałkowice-Zdrój, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje 

Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 17 

do prot.). 
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Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Goczałkowice-Zdrój do przedsięwzięć polegających 

na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy  

Goczałkowice-Zdrój i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na 

sali obrad obecnych było 23 radnych) (zał. nr 22 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXV/513/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Goczałkowice-

Zdrój do przedsięwzięć polegających na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów 

zawierających azbest z terenu gminy Goczałkowice-Zdrój, została przyjęta 

pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 23 do prot.). 

Ad. 5.7) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Kobiór do przedsięwzięć polegających na usuwaniu  

i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy Kobiór,  

po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 16 do 

prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Kobiór do przedsięwzięć polegających na usuwaniu 

i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy Kobiór i 

poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 23 radnych) (zał. nr 24 do prot.). 

  



12 

 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXV/514/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kobiór  

do przedsięwzięć polegających na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów 

zawierających azbest z terenu gminy Kobiór, została przyjęta pozytywnie 

jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 25 do prot.). 

Ad. 5.8) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Miedźna do przedsięwzięć polegających 

na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy 

Miedźna, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady 

Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 17 

do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Miedźna do przedsięwzięć polegających na usuwaniu 

i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy Miedźna 

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 23 radnych) (zał. nr 26 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXV/515/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miedźna  
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do przedsięwzięć polegających na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów 

zawierających azbest z terenu gminy Miedźna, została przyjęta pozytywnie 

jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 27 do prot.). 

Ad. 5.9) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Pawłowice do przedsięwzięć polegających 

na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy 

Pawłowice, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady 

Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 17 

do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Pawłowice do przedsięwzięć polegających na usuwaniu 

i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy Pawłowice 

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 23 radnych) (zał. nr 28 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXV/516/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pawłowice  

do przedsięwzięć polegających na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów 

zawierających azbest z terenu gminy Pawłowice, została przyjęta pozytywnie 

jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 29 do prot.). 

Ad. 5.10) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Pszczyna do przedsięwzięć polegających 
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na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy 

Pszczyna, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady 

Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 17 

do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Pszczyna do przedsięwzięć polegających na usuwaniu  

i unieszkodliwianiu odpadów zawierających azbest z terenu gminy Pszczyna  

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 23 radnych) (zał. nr 30 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXV/517/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pszczyna  

do przedsięwzięć polegających na usuwaniu i unieszkodliwianiu odpadów 

zawierających azbest z terenu gminy Pszczyna, została przyjęta pozytywnie 

jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 31 do prot.). 

Ad. 5.11) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmian budżetu 

Powiatu Pszczyńskiego na 2024 rok, po czym udzielił głosu p. Staroście. 

P. Starosta poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do ww. projektu uchwały,   

zgodnie z załącznikiem nr 32 do protokołu. 

Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie  

Komisje Stałe Rady Powiatu. 
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Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 17 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu 

Pszczyńskiego na 2024 rok wraz z autopoprawką i poddał go pod głosowanie 

imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 23 radnych) 

(zał. nr 33 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXV/518/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmian budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2024 rok,  

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 34 do prot.). 

Ad. 4.12) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2024 – 2031, po czym 

udzielił głosu p. Staroście. 

P. Starosta poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do ww. projektu uchwały, 

zgodnie z załącznikiem nr 35 do protokołu.  

Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie  

Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 21 marca 2024 r. (zał. nr 14 do prot.). 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 17 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 marca 2024 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2024 – 2031  

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 23 radnych) (zał. nr 36 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXV/519/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pszczyńskiego na lata 2024 - 2031, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez 

Radę Powiatu (zał. nr 37 do prot.). 

Ad. 5.13) 

Prowadzący obrady przekazał, iż ostatni projekt uchwały wprowadzony do porządku 

obrad dzisiejszej sesji dotyczy przekazania Wojewodzie Śląskiemu do rozpatrzenia 

skargi, która wpłynęła do Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 26 marca 2024 r., 

po czym otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Aleksander Malcher zapytał, czy wiadomo coś więcej odnośnie do skargi,  

bowiem właściwie nie wiadomo o co chodzi? Zapytał, na co została złożona skarga,  

jakiej jest treści i kto ją napisał, czy jest ona anonimowa? 

Przewodniczący Rady przekazał, że została złożona skarga na Przewodniczącego 

Rady,  czyli tak naprawdę na całą Radę Powiatu, ze względu na to, że podpisana 

została uchwała, która w rozumieniu Skarżącego została podpisana niesłusznie. 

Dodał, że sprawa toczy się od 5-ciu lat, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zajmowała 

się nią bodajże pięć albo sześć razy. 
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Radny Aleksander Malcher podziękował przedmówcy za wyjaśnienie.  

Kolejno prowadzący obrady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu,  

odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania  

na sali obrad obecnych było 23 radnych) (zał. nr 38 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/520/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przekazania Wojewodzie Śląskiemu do rozpatrzenia 

skargi, która wpłynęła do Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 26 marca 2024 r., 

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 39 do prot.). 

Ad. 6 Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady przekazał, że szósty punkt porządku obrad dotyczy odpowiedzi 

na interpelacje. Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu nikt z radnych 

nie złożył interpelacji, jedynie wniosek przez radnego Zdzisława Grygiera. Ponadto 

do Biura Rady wpłynęły odpowiedzi Zarządu Powiatu na wnioski złożone przez 

radnych Aleksandra Malchera oraz Bogumiłę Marię Bobę. W związku z powyższym 

zapytał, czy uzyskane odpowiedzi wymagają doprecyzowania? 

Radny Aleksander Malcher przekazał, że na swój wniosek otrzymał mniej więcej taką 

samą odpowiedź, jak poprzednio, bowiem praktycznie w ogóle nie zmieniła się.  

Dodał, że chodzi o rozwiązanie problemu. Przekazał, że osobiście, jako radny 

musiałby zająć się dogłębnie sprawami technicznymi i podpowiedzieć Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad w Katowicach, jak to rozwiązać. Dodał, że być może, jak nie da 

się tego zrobić, należy zmienić obecny system, by móc zastosować, to o co proszą 

przedstawiciele Rady Powiatu. Zwrócił uwagę, że być może Dyrekcja czegoś 

nie rozumie, bowiem jest, to przerzucanie się czymś i na jego propozycję odpisują 

znów to samo. Dodał, że będzie musiał podejść do tego w inny sposób, bo widzi, 

że prowadzi, to donikąd. Przekazał, że w swoim wniosku mówił, żeby rozwiązać 

problem, a Dyrekcja mówi o wszystkim, aby tego nie uczynić i to jest odpowiedź z ich 

strony.  
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Przewodniczący Rady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął ten 

punkt porządku obrad. 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad dotyczy składania 

interpelacji i zapytań przez radnych. Przypomniał, że zgodnie z par. 20 ust. 4 Statutu 

Powiatu interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady,  

który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta, lub osoba przez niego 

wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż 

w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. Wobec powyższego 

zapytał, czy ktoś z radnych wyraża chęć na ich złożenie, wobec ich braku zamknął ten 

punkt porządku obrad. 

Ad. 8 Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych zgłasza jakieś wnioski, 

czy oświadczenia, wobec ich braku, zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 9 Informacje bieżące. 

W sprawach bieżących Przewodniczący Rady poinformował, że na oprogramowaniu 

Esesja w informatorze dla radnych umieszczone zostały: roczne sprawozdanie 

z działań podejmowanych w roku 2023 na terenie działania PGW Wody Polskie 

Nadzoru Wodnego w Pszczynie, sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu 

Pracy w Pszczynie w roku 2023, informacje o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego oraz o stanie bezpieczeństwa Powiatu w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za 2023 rok, które były przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji 

Spraw Społecznych w dniu 25 marca br. oraz Ocena Stanu Bezpieczeństwa 

Sanitarnego Powiatu Pszczyńskiego za 2023 rok. Kolejno przypomniał o obowiązku 

złożenia w dwóch egzemplarzach oświadczenia o stanie majątkowym (wg stanu 

na dzień 31.12.2023 r.) wraz z dwoma kopiami swojego zeznania o wysokości 

osiągniętego dochodu w roku podatkowym PIT za rok poprzedni oraz PIT R 

(wysokość diet) w nieprzekraczalnym terminie do dnia 30 kwietnia br. Następnie 

podał, jak na wstępie, że ostatnia sesja Rady Powiatu VI kadencji odbędzie się w dniu 

24 kwietnia br. o godz. 1300. Kolejno zapytał, czy ze strony Zarządu Powiatu będą 

jakieś informacje bieżące? 

P. Starosta przekazała, że zapewne przedmówca będzie składał życzenia 

wielkanocne, w związku z powyższym w imieniu Zarządu Powiatu z uwagi na to, 



19 

 

że sesja odbywa się w Wielkim Tygodniu życzyła, wszystkiego dobrego, żeby czas 

Wielkiej Nocy był rzeczywiście czasem refleksji, odrodzenia, ale też czasem 

oczekiwanego chyba wyciszenia i spokoju. 

Przewodniczący Rady przekazał, że absolutnie dołącza się do życzeń dla wszystkich 

zgromadzonych oraz ich rodzin, życząc dobrych Świąt Zmartwychwstania Pańskiego. 

Kolejno wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął ten punkt 

porządku obrad. 

Ad. 10 Zamknięcie obrad LXV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady dziękując, zamknął obrady 

LXV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji o godz. 1344, wypowiadając 

stosowną formułę. 

Przebieg sesji został zarejestrowany na karcie CF, nagranie stanowi załącznik nr 40 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego 

Paweł Sadza 

Protokołowała: Aleksandra Folek-Krupnik 


